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&bdquo;Hermanowicze&rdquo; poprzedniemu zarzÄ…dowi PZJ (i prezesowi) zarzucali brak
jawnoÅ›ci (wolÄ™ uÅ¼ywaÄ‡ to okreÅ›lenie niÅ¼ &bdquo;transparentnoÅ›Ä‡&rdquo;, bo jest
bardziej polskie). To byÅ‚o jedno z haseÅ‚ na ich sztandarach. Ale co innego domagaÄ‡ siÄ™
jawnoÅ›ci, kiedy jest siÄ™ w opozycji, a co innego pamiÄ™taÄ‡ o niej, kiedy jest siÄ™ juÅ¼ przy
wÅ‚adzy. Nie potrafiÄ™ zrozumieÄ‡, a tym bardziej zaakceptowaÄ‡, polityki obecnego zarzÄ…du
jeÅ›li chodzi o informowanie Å›rodowiska. Przede wszystkim chodzi mi o sprawy zwiÄ…zane z
zamieszaniem wokóÅ‚ rady PZJ, ale nie tylko.

Jest problem &ndash; to nie ulega wÄ…tpliwoÅ›ci. Problem natury prawnej, czy uszczuplona
poniÅ¼ej dolnego progu liczbowego rada PZJ jest wÅ‚adna dziaÅ‚aÄ‡, czy nie? Czy moÅ¼e
wykonywaÄ‡ swoje kontrolne funkcje, czy nie? Dwie strony konfliktu majÄ… na ten temat odmienne
zdanie i podpierajÄ… siÄ™ przeciwstawnymi opiniami prawnymi (pisaÅ‚em o tym juÅ¼ w tekÅ›cie
pt. &bdquo;Co dalej z radÄ… ZwiÄ…zku&rdquo;). W tej sytuacji zarzÄ…d PZJ zwróciÅ‚ siÄ™ do
prawników z ministerstwa sportu z proÅ›bÄ… o wykÅ‚adniÄ™. UwaÅ¼am to za wÅ‚aÅ›ciwy ruch.
Kiedy my we wÅ‚asnym Å›rodowisku nie jesteÅ›my siÄ™ w stanie porozumieÄ‡ co do litery prawa,
to niech siÄ™ wypowie na ten temat nasz organ nadrzÄ™dny, bo przecieÅ¼ to ministerstwo sportu
sprawuje merytoryczny nadzór nad zwiÄ…zkami sportowymi. Opinia ministerstwa powinna byÄ‡ dla
nas niepodwaÅ¼alna, powinna rozstrzygnÄ…Ä‡ ten konflikt.OczywiÅ›cie to potrwa. Trzeba siÄ™
uzbroiÄ‡ w cierpliwoÅ›Ä‡. Trzeba siÄ™ liczyÄ‡ z tym, Å¼e do majowego zjazdu obecny pat nie
zostanie rozstrzygniÄ™ty. Nawet gdyby ministerstwo przedstawiÅ‚o swojÄ… wykÅ‚adniÄ™ w tej
kwestii w kwietniu, to i tak dopiero na zjeÅºdzie bÄ™dzie moÅ¼na postÄ…piÄ‡ z jej zaleceniami:
albo uzupeÅ‚niÄ‡ skÅ‚ad rady, albo powoÅ‚aÄ‡ jÄ… na nowo.  Knebel na usta radyJestem w stanie
nawet zrozumieÄ‡ to, Å¼e zarzÄ…d uniemoÅ¼liwiÅ‚ radzie przeprowadzenie kontroli, jak miaÅ‚a
siÄ™ odbyÄ‡ 9 marca. Skoro zarzÄ…d uwaÅ¼a, Å¼e rada przestaÅ‚a istnieÄ‡, to nie powinna
juÅ¼ niczego kontrolowaÄ‡. Ryzykowna teza, bo jak ministerstwo uzna, Å¼e szeÅ›cioosobowa rada
miaÅ‚a prawo nadal peÅ‚niÄ‡ swoje funkcje komisji rewizyjnej, to co wtedy? Gdybym byÅ‚ w
wÅ‚adzach, optowaÅ‚bym za innym rozwiÄ…zaniem: za umoÅ¼liwieniem czÅ‚onkom rady
przeprowadzenia kontroli, za udostÄ™pnieniem wszystkich dokumentów, jakie by Å¼Ä…dali.
ZastrzegÅ‚bym jedynie, Å¼e zarzÄ…d ustosunkuje siÄ™ do wyników kontroli, bÄ…dÅº zastosuje
lub nie do wniosków pokontrolnych, dopiero po otrzymaniu rozstrzygajÄ…cej wykÅ‚adni z
ministerstwa sportu. SwojÄ… drogÄ…, to gdy przeczytaÅ‚em komunikat rady na stronie
&bdquo;Åšwiata Koni&rdquo;, to aÅ¼ mi siÄ™ Å¼al zrobiÅ‚o prezesa Å•ukasza Abgarowicza. Z
komunikatu owego wynika, Å¼e gdy prezes spotkaÅ‚ siÄ™ z czÅ‚onkami rady 2 marca, uzgodniono,
iÅ¼ 9 marca bÄ™dÄ… mogli przyjechaÄ‡ do siedziby PZJ i rozpoczÄ…Ä‡ kontrolÄ™. Tymczasem
za chwilÄ™ czÅ‚onkowie rady dostali pismo od sekretarza generalnego, Å¼e dokumenty nie
zostanÄ… im udostÄ™pnione, z powodów, jakie podaÅ‚em powyÅ¼ej. Wynika z tego, Å¼e prezes
ma obecnie w PZJ tyle do powiedzenia, co&hellip;. Nasuwa mi siÄ™ pewne znane powiedzenie, ale
nie chcÄ™ go publicznie wypowiadaÄ‡, aby nie byÄ‡ naraÅ¼onym na zarzut antysemityzmu.  Ale
wróÄ‡my do gÅ‚ównej tezy tego tekstu &ndash; braku jawnoÅ›ci. Za niedopuszczalne uwaÅ¼am to,
Å¼e obecne wÅ‚adze, rÄ™kami sekretarza generalnego, blokujÄ… radzie moÅ¼liwoÅ›Ä‡
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zamieszczania komunikatów ze swoich zebraÅ„ na stronie internetowej PZJ, w zakÅ‚adce
&bdquo;rada PZJ&rdquo;. Nawet jeÅ›li obecne wÅ‚adze majÄ… przeÅ›wiadczenie, Å¼e rada
przestaÅ‚a istnieÄ‡, ale nie majÄ… pewnoÅ›ci (a nie majÄ…, skoro zwracajÄ… siÄ™ w tej sprawie
do ministerstwa sportu), to lepszym rozwiÄ…zaniem byÅ‚oby pozwoliÄ‡ radzie publikowaÄ‡ swoje
komunikaty, a dodawaÄ‡ do nich komentarz zarzÄ…du. Komentarz, z którego wynikaÅ‚oby,
dlaczego zarzÄ…d ma wÄ…tpliwoÅ›ci co do legalnoÅ›ci dalszego funkcjonowania rady i co robi, aby
te wÄ…tpliwoÅ›ci rozstrzygnÄ…Ä‡. Tak powinni zrobiÄ‡ ci, którzy sÄ… prawdziwymi demokratami.
Tak powinni zrobiÄ‡ ci, którzy nie majÄ… nic do ukrycia. Tak powinni zrobiÄ‡ ci, którzy siÄ™ nie
bojÄ… konsekwencji swoich decyzji.Knebel na wÅ‚asne usta?Niestety, u obecnych wÅ‚adz PZJ
widaÄ‡ deficyt tych cech. Åšwiadczy teÅ¼ o tym kolejny przykÅ‚ad.PZJ jest organizatorem
konferencji pt. &bdquo;Centra jeÅºdzieckie oraz rola i funkcjonowanie klubów w strukturze szkolenia
jeÅºdzieckiego w Europie.&rdquo; OdbÄ™dzie siÄ™ ona w dniach 18&ndash;19 marca w hotelu
Gromada w Warszawie (tam, gdzie obradowaÅ‚ ostatni zjazd). GoÅ›cie z róÅ¼nych krajów
europejskich bÄ™dÄ… opowiadaÄ‡ m.in. o tym, jak u nich funkcjonujÄ… kluby jeÅºdzieckie. Temat
bardzo u nas na czasie, w kontekÅ›cie ostatnich kontrowersji wokóÅ‚ instytucji: &bdquo;zawodnicy
bez przynaleÅ¼noÅ›ci klubowej&rdquo;. Wiadomo, Å¼e obecny zarzÄ…d PZJ jest przeciwnikiem
instytucji bpk. Kroki, jakie podjÄ…Å‚ (zniÅ¼ki dla klubów, drastyczna podwyÅ¼ka opÅ‚aty za
licencjÄ™ dla bpk) Å›wiadczÄ…, Å¼e chce doprowadziÄ‡ do likwidacji bpk. Kontrowersyjny
pomysÅ‚ (pisaÅ‚em o argumentach na tak i na nie w tekÅ›cie pt. &bdquo;ZapÄ™dzanie dÅ¼ina do
butelki&rdquo;), ale demokratycznie wybrane wÅ‚adze majÄ… prawo do realizowania swojej polityki.
PZJ jest organizatorem konferencji, ale na stronie naszego zwiÄ…zku próÅ¼no szukaÄ‡ informacji
o niej. PZJ cenzuruje sam siebie? Z jednej strony organizuje (moÅ¼e przypadkiem, czyÅ¼by wbrew
obecnemu zarzÄ…dowi?), a z drugiej stara siÄ™ ukryÄ‡ ten fakt. PrzecieÅ¼ to jakaÅ› paranoja!
Panowie wiÄ™cej odwagi!Marek Szewczyk
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